
SOR Inspraakreactie 

De Fietsersbond is vanmiddag helaas niet in staat een verbale inspraakreactie te geven. Daarom 
sturen wij u een schriftelijke reactie. 

De Fietsersbond is zeer ingenomen met de primaire uitgangspunten van de SOR. De stad wordt 
teruggeven aan diegenen aan wie het behoort, de voetganger en de fietser. Er komt meer ruimte 
voor voetganger en fiets. Hoe die ruimte er moet komen, is ons niet geheel duidelijk. De grote vier 
maatregelen (vertramming Zuidtangent, Velserboog, Mariatunnel en knip Kennemerplein) moeten er 
toe leiden dat het autoverkeer in de stad afneemt. Dat zal niet snel gebeuren. Mochten de 
automobiliteitsmaatregelen er ooit komen, dan zijn we royaal voorbij 2030. En die tijd hebben we 
niet. Zoals de SOR het zelf ook stelt, in den beginne zal de autocongestie in de stad flink toenemen 
als gevolg van het versmallen van verschillende wegen. Dat zal in het begin zeker veel ongewenste 
effecten opleveren, zoals files,  verslechtering van de luchtkwaliteit en toename van de 
geluidsoverlast. Bovendien wordt geen rekening gehouden met maatschappelijke weerstand. 

In de projecten zullen we zien wat de effecten van de SOR-visie zijn. Vooralsnog zien we dat het DO 
Kenaupark Kinderhuisvest een hoofdfietsroute doorsnijdt, de fietser uit de voorrang haalt, en 
fietspaden worden aangelegd die veel te smal zijn. Ook het diesel vrachtverkeer kan voorlopig nog 
onbelemmerd de binnenstad in en uit. 

Wij hebben in de participatie bepleit meer ontvlochten fietsroutes op te nemen. Het uitgangspunt 
dat fietsers graag daar fietsen waar het aangenaam fietsen is, is nu ook in de SOR vastgelegd. En dat 
is niet het fietsen langs de drukke lawaaierige, stinkende autowegen. Het is dus zaak de dat de Raad 
eigen geld voor fietsinfra reserveert want ontvlochten routes zullen zonder eigen fietsgeld niet te 
realiseren zijn met het principe van werk-maken-met-werk. 

De SOR gaat uit van een fietsring om het centrum. Zij verwacht dat de fietsers gebruik maken van de 
fietsring ook als fietsers de stad gebruiken als doorgaande route. Een fietser die van het station naar 
het Houtplein fietst, zal meestal niet de ring gebruiken. De fietst lekker aangenaam door de 
binnenstad, waarschijnlijk via de Kruisstraat, Nieuwe Groenmarkt, Gedempte Oude Gracht, 
Gierstraat en de Grote Houtstraat. Een goede fietsring vinden wij van toegevoegde waarde voor het 
doorgaande verkeer, maar het is naïef te denken dat alle fietsers de ring gaan gebruiken. Daarom 
bepleiten wij het handhaven van de bestaande fietsroutes door de binnenstad. 

Tot slot. Het fietsparkeren gaat uit de hand lopen als er geen aanvullende voorzieningen zullen 
worden getroffen en als er geen nieuw fietsparkeerbeleid wordt gemaakt. Een fietsparkeernota is in 
de maak en er is nu één concreet plan om een kleine fietsenstalling (500 fietsen) te realiseren op de 
Nieuwe Groenmarkt. Er is echter veel meer nodig. 
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